
 

 

Referat – generalforsamling 

 

Mødedato 10. marts 2021 

Sted TEAMS 

Deltagere: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ida Leisner, Amager Ressource Center 

Bjarne F. Larsen, DAKA Denmark 

Peter Daugbjerg Jensen, Fredericia Spildevand og Energi  

Jens Kerrn, HCS 

Peter Foged Larsen, HedeDanmark 

Mogens Jensen, Miljøservice 

Martin Jeppesen, Nature Energy 

Per Rytter, Plature  

Henrik Henriksen, Ragnsell 

Per Haugsted Petersen, Rambøll 

Morten Brøgger Kristensen, Solum 

Jens Jørgen Plougmand, Vesthimmerlands Vand A/S 

Birgitte Primdal Dam, Emineral 

Ole Johnson, Billund Energi A/S 

Mette Smedegaard Hansen, Nature Energy 

Søren Mohr Jensen, Daka 

Ole J. Andersen, Affald Plus 

 

Sekretariat   

Julie Lykke Jacobsen, Genanvend Biomasse 

Mathias Struck Jürgensen, Genanvend Biomasse (Ref.) 

 

Landbrug & Fødevarer 

Klaus Jørgensen L&F (Dirigent)  

Merethe Lynge Dissing L&F 

 

Eksterne oplægsholdere  

Lars Juhl Munkholm, Århus Universitet 

Ida Boesen, CommodiTrader (AFBUD) 

 

 

Referat 

 

1. Formand for foreningen, Bjarne Larsen bød velkommen 

Formanden takkede for opbakningen til at gennemføre Generalforsamlingen virtuelt og konstaterede et flot 

fremmøde. 

 

2. Valg af stemmetæller  

Julie Lykke Jacobsen gennemgik først, hvordan der virtuelt stemmeafgives. Julie Lykke Jacobsen og Mathias 

Struck Jürgensen, Genanvend Biomasse blev valgt som stemmetællere.  

 

3. Valg af dirigent 

Klaus Jørgensen, Landbrug & Fødevarer blev valgt til dirigent, hvorefter han takkede for valget. Dirigenten 

konstaterede at GF var lovligt indvarslet, samt at formalia var overholdt ifølge vedtægterne.  



 

 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

4. Bestyrelsens beretning 

Formand, Bjarne Foged Larsen, afgav bestyrelses beretning og redegjorde for det forgangne års aktiviteter 

samt hvordan Corona-pandemiens har indvirket herpå.  

Foreningen har øget samarbejdet med Landbrug & Fødevarer, sådan at Genanvend Biomasse kan trække på 

Henrik Bang Jensen og Birgitte Kjær begge fra L&Fs Miljøafdeling, som faglige ressourcer.  

Formanden fortalte om de møder, som foreningen har deltaget i og afsluttede herefter sin beretning med at 

gennemgå visionerne for det arbejde og de aktiviteter der ligger fremadrettet i foreningen.  

Forsamlingen tilsluttede sig beretningen. 

Beretningen er vedhæftet. 

 

5. Fremlæggelse af årsrapporten for 2020 

Julie Lykke Jacobsen gennemgik først årsrapporten for 2020, der viser et positivt resultat på 308.000 kr. Det 

høje overskud skyldes en øget kontingentbetaling vedtaget på den ekstraordinære GF i 2020 samt at Corona-

pandemien har medført færre rejse- og mødeomkostninger.   

Egenkapitalen er pr. 31.12.2020 488.000 kr. 

 

Forsamlingen godkendte regnskabet. 

 

 

6. og 7. Aktivitetsplan og budget for 2021 og 2022 

Aktiviteter. 

Julie Lykke Jacobsen gennemgik bestyrelsens særlige fokus i 2021/2022, herunder:  

• Faggrupper – ny viden, udvikling og bidrag til beslutning i GB-bestyrelsen 

• Bæredygtighedskonference 

• Kulstoflagring og klima – Crucial jubilæum 

• Synlighed – kommunikation og holdninger 

• Rekruttering til og igangsættelse af Advisory Board 

Forsamlingen kommenterede, at I forbindelse med Advisory board at man kunne spørge DANVA om deres 

deltagelse.  

 

Hernæst gennemgik Julie Lykke Jacobsen aktivitetsplanen for 2021/22, med følgende pointer.  

• Love & regler 

• Kendskab og synlighed: Genanvend Biomasse  

• Recirkulering – by til land 

• Dialog med vigtige aktører 

o Embedsværk, politikere, kommuner og andre aktører 

o Landbrug & Fødevarer 

o Økologer  

o Private ”Certificeringsordninger”  

• Faglighed 

o Faglige Netværk  

o Hvidbog - forskning 



 

 

o Markforsøg - CRUCIAL 

 

Foreningen tilsluttede sig aktivitetsplanen 

 

Budgettal  

Julie Lykke Jacobsen gennemgik budgettet for 2021 og 2022. I budgettet angives et underskud på 113.700 kr. 

i 2021 og et underskud på 83.700 kr. i 2022.  Bestyrelsens ambition er øge antallet og kvaliteten af GB-

aktiviteterne særligt gennem Faggrupperne samt at rekruttere nye medlemmer til foreningen.  

Sekretariatsgodtgørelse til L&F stiger fra 299.000 kr. til 650.000 kr. Det kommenteres, at SOME og 

hjemmeside er ikke budgetsat. Det betyder ikke, at der ikke er fokus på det. Det forventes blot det kan drives 

gennem sekretariatet. 

 

De budgetterede underskud dækkes af foreningens egenkapital.  

 

Efter budgetgennemgangen, tog formanden orden. Formanden påpeger, at bestyrelsen ser det som en god og 

nødvendig investering, at tilkøbe flere ressourcer gennem det større sekretariatsaftale med L&F for at kunne 

udbygge aktiviteterne og professionalisere faggrupperne. Faggrupperne og aktiviteterne her spiller en central 

rolle i forhold til rekruttering af nye medlemmer. 

 

Forsamlingen godkendte budgetterne. 

 

8. og 9. Kontingent 2021 og 2022 

Julie Lykke Jacobsen gennemgik kontingentet for indeværende og næste år. Taksterne er de samme som 

vedtaget på seneste ekstraordinære generalforsamling den 25. august 2020. Dog er kontingentet for 

forsyningsvirksomhederne (offentlige selskaber) korrigeret til 15.000 kr./år efter kritisk dialog med en del 

medlemmer i denne kategori.   

 

• Stor virksomhed – 50.000 kr. 

• Mellemstor virksomhed – 30.000 kr. 

• Lille virksomhed - 20.000 kr. 

• Startupvirksomhed (under 3 år, max 2 årsværk) 500 kr. de første 2 år 

• Kommune, rådgivningsselskab og lignende 10.000 kr. 

• Forsyningsvirksomhed 15.000 kr. 

• Privatperson, landmand, forsker, studerende og lignende 500 kr.  

• NGO, forening og lignende efter nærmere aftale 

 

Efter gennemgangen tog to medlemmer ordet og roste bestyrelsen for at have tilpasset kontingentmodellen 

efter dialog med dem omkring niveauet for de offentlige selskaber.   

 

Forsamlingen godkendte kontingentet. 

 

 

10. Forslag om vedtægtsændringer 

Bestyrelsen havde inden generalforsamlingen stillet forslag om følgende vedtægtsændringer: 



 

 

1) Generalforsamlingen kan afholdes online  

2) Punkt 8 på dagsordenen slettes og punkt 9 rettes således, det fremadrettet er; ”Endelig fastsættelse af 

kontingent for næste år” 

 

Begge forslag blev enstemmigt vedtaget.  

 

11. Valg til bestyrelsen 

Valg til bestyrelsen:  

Inden generalforsamlingen var følgende kandidater opstillet: 

Bjarne F. Larsen, Daka 

Peter Foged Larsen, HedeDanmark  

Lærke Ærenlund, Fors 

Mogens Jensen, Miljøservice 

Jens Kerrn, HCS – trak sit kandidatur 

Per Haugsted Petersen, Rambøll  

Morten Brøgger, Solum 

Henrik Henriksen, Rang-Sells. 

 

Jens Kernn valgte dog på generalforsamlingen at trække sit kandidatur. Det betød, at der var 7 kandidater til 7 

pladser. De 7 opstillede kandidater blev valgt.  

 

Valg af suppleanter 

Valg til suppleanter.  

Jerns Kerrn, HCS blev foreslået som suppleant, men takker nej til pladsen.  

Ida Leisner, ARC blev ligeledes foreslået som suppleant. Hun modtog valget. Ingen øvrige suppleanter blev 

opstillet.  

 

12. Valg af Revisionsfirma  

Deloitte blev forslået som revisor. Forsamlingen tilsluttede sig forslaget.   

 

13. Indkomne forslag – der var ingen forslag.  

Ingen indkommende forslag.  

 

14. Eventuelt 

Ingen kommentarer.  

 

Afslutningen 

Dirigenten takkede for generalforsamlingen og nedlagde sit hverv. 

 

12. marts 2021 

/JUJ 

 

 


